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  به نام خداوند جان آفرين
  . با عرض سلام خدمت همه شما دانش آموزاي كنكوري عزيزي كه مي خواهيد اين جزوه رو مطالعه كنيد 

هستم؛ كسي كه بواسطه لطف خدا و راهنمايي ها و هدايت هاي استاد ) برادر استاد احمدي( امير احمديمن 

گام موفقيت كه توسط برادرم به من ارائه شد ؛ تونستم در مقطع كارشناسي در رشته  12احمدي و با استفاده از 

دانشگاه علوم و  2تر در قبول شم و بعد از اون در مقطع فوق ليسانس با رتبه بر) گرايش عرشه(مهندسي كشتي 

وبه  .رشته مهندسي هواشناسي و مديريت صنعتي شدم 2تحقيقات و دانشگاه سراسري تهران موفق به قبولي در 

  .رشته موفق به اخذ درجه كارشناسي ارشد شدم 2لطف خدا در هر 

برتر بشم  وهمين امر همين رويكرد بود كه باعث شد من در آزمون تافل دكتري دانشگاه تهران موفق به اخذ رتبه 

به همين منظور جزوه اي رو  ؛من رو واداشت تا بتونم بخشي از تجربيات خودم رو به دانش آموزاي عزيزم ارائه بدم

كه شاهد اون هستين در درس گرامر زبان انگليسي نوشتم تا بتونم با اين جزوه اين نگاه رو در شما نهادينه كنم 

  .زد  ثانيه 10در زير  رو يزبان انگليسكه مي شه به راحتي تستهاي گرامر 

در خصوص مشاوره ،برنامه ريزي و تهيه (حال كه اين جزوه رو دريافت كردين اگه هرگونه سوالي داشتين 

  .  تماس بگيرين تا مستقيماً پاسخگوي سوالات شما باشم 09122057795مي تونين  با  شماره )محصولات

  021-66498724: دفتر مركزي موسسه كنكور آسان استمنحصر به فرد ضمنا شماره 
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  پيش دانشگاهي 1درس 

  .جمله به يكديگر بكار ميروند 2براي ربط دادن : حروف ربط

 Whether ….orعبارت -1

  .مي باشد و براي يكسان بودن شرط و نتيجه بكار مي رود» خواه.... خواه«و » چه.... چه«اين عبارت به معناي 

We will go on a trip whether we are ready or not. ( 84سراسري تجربي  ) 

  .ما به سفر خواهيم رفت چه آماده باشيم چه نباشيم

در جمله بعدي وجود داشت بدون استثنا گزينه   orدر برخورد با چنين تستي ابتدا به جمله نگاه مي كنيم چنانچه كلمه - 

  .خواهد بود whetherصحيح 

« يعني امكان دارد بدون حضور اين افعال هم معناي.بدهد» يا.....آيا«اي افعال زير بكا رود مي تواند معناي چنانچه در جمله 

  .بدهد» يا .....آيا

Wonder=خواستن براي دانستن    Ask=سوال كردن از     Want to know=خواستن براي دانستن 

He asked me whether I want anything or not. 

  پرسيد آيا من چيزي مي خواهم يا نه؟او از من 

باشد در برخورد با چنين تستي چاره اي جز ترجمه   whetherموجود نباشد اما پاسخ   orامكان دارد در تستي كلمه : 1نكته

  .را از ترجمه برداشت نماييم» يا.....آيا«و  » خواه.... خواه«و » چه.... چه«نداريم تا معناي 

He wasn't sure whether he had locked the door, so he went back to check. 

  .او مطمئن نبود آيا درب را قفل كرده است يا نه، بنابراين برگشت تا كنترل كند

2-Since  

  .اين كلمه داراي چند كاربرد است
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اين كلمه مي  .بكار مي رودجمله از نظرعلت و معلول  2چونكه مي باشد كه براي ربط دادن  -به معناي از آنجاييكه: كاربرد اول

  .جمله 2تواند هم در ابتداي جمله قرار گيرد هم در وسط 

Since I am a foreigner, I have to get a visa  

  .از آنجاييكه من يك خارجي هستم بايد ويزا بگيرم

  .مي باشد  Becauseو   asاين كلمه مترادف -

   Since (As or Because) we have plenty of time before our flight, let's go and have a 

coffee.( ٨۶آزاد تجربی  ) 

  چونكه  زمان  زيادي قبل از پروازمان داريم بيا بريم يك فنجان قهوه بخوريم

البته بايد به گزينه هاي ديگر توجه .تكنيك حل اين گونه تست ها ترجمه مي باشد تا معناي چونكه را از جمله دريافت نماييم

  .ه سر مبحث تست به تفصيل بحث خواهم كردكرد ك

  

  :كاربرد دوم

و در جملاتي كه ماضي نقلي هستند مي تواند . مي باشد)ماضي نقلي(همانطور كه مي دانيم اين كلمه معرف جمله حال كامل 

  .به خود مي گيرد» وقتيكه و هنگاميكه«در اين حال معناي . بكار رود

يكديگر ربط به   Sinceجمله  را بايد با 2پس كاربرد اين حرف ربط بدين صورت است كه اگر در جمله اي ماضي نقلي بود 

  .داد

  .فرمول آن جهت حفظ به صورت زير است

+فاعل زمان ماضي نقلي  + Since+ هزمان گذشته ساد   

+فاعل زمان ماضي نقلي  + Since+مبدا زماني 

  .مي باشد... مثل خورده ام، ديده ام، رفته ام وماضي نقلي در فارسي : 2نكته

  .مي باشد   have/has+قسمت سوم فعل: در انگليسي 
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I haven't seen Amir since he left Tehran. 

  .تهران را ترك كرد او  از وقتيكه، نديده اممن امير را 

He has lived in Tehran since his childhood. 

  . زندگي كرده استبچگي اش ،در تهران  از زماناو 

  

 Asحرف ربط 

  :كاربرد اول

  .ميباشدو براي اينكه بخاطر اينكه   ،به معناي چونكه، از آنجاييكه-1

  .براي بيان علت و معلول بكار مي رود-2

  .جمله را كه علت و معلول  يكديگر هستند به يكديگر ربط مي دهد 2اين كلمه ،-3

  .ابتداي جمله مي تواند قرار بگيرد و هم در انتهاي جملهاين كلمه هم در  -4

As he had nothing to do, he went to bed. 

  .از آنجاييكه او كاري براي انجام نداشت ،به رختخواب رفت

As the economy is uncertain, people tend to spend less. ( 84آزاد غير پزشكي  ) 

  .تمايل كمتري به خرج كردن دارند چون شرايط اقتصادي ثابت نيست مردم

  .نيز مي توان استفاده نمود  becauseو   sinceاز كلمه   asبجاي كلمه : 3نكته

As (Because or Since)we don't use the car very often, we have decided to sell it.( 86آزادپزشكي  ) 

  .گرفته ايم آنرا بفروشيمبخاطر اينكه ما غالبا از ماشين استفاده نمي كنيم، تصميم 
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مي باشد كه بعد از آن به جاي يك جمله يك اسم يا گروه اسمي » بخاطر«به معناي   Because of عبارت : )كليدي(4نكته

جمله است نه يك جمله و گروه  2معناي بخاطر اينكه مي دهد  ولي ربط دهنده   asعلت اين نكته اين است كه . مي آيد

  .جمله هستند 2يعني در تست بايد دقت كرد كه حروف ربطي مطرح شده در دروس كتاب همگي مرتبط كننده . اسمي

I stayed at home because of heavy snow. 

  .من بخاطر برف سنگين در خانه ماندم

Heavy snow   گروه اسمی شامل اسم و صفت است و فاعل و فعلی ندارد يک.  

I couldn't get to sleep  because of noise. 

  .من بخاطر سر و صدا نتوانستم بخوابم

  كاربرد دوم

  .به معناي وقتيكه و هنگاميكه مي باشد-1

  .عمل همزمان از نظر زماني بكار ميرود 2براي ربط دادن  -2

  .جمله مي تواند قرار بگيرد 2اول جمله و هم در وسط اين كلمه ربطي هم در -3

  .مي باشد  as( While(مترادف اين كلمه-4

As I was crossing the street, I had an accident. 

  .به محض اينكه داشتم از خيابان رد مي شدم ،تصادف كردم

جمله از نظر زماني  2. بر سر جمله گذشته استمراري آمده است  asچنانچه به تست دقت كنيم متوجه مي شويم كه :5نكته

جمله دادند كه يكي گذشته و  2پس نتيجه ميگيريم چنانچه در تست  . به يكديگر ربط داده شده اند  asگذشته هستند و با 

   .ي باشدم  whileيا    asجواب صحيح .ديگري گذشته استمراري بود و جاي خالي پشت جمله گذشته استمراري بود

  :كاربرد سوم

  .مي باشد» هرقدر،هر چقدر،هرچه،به همان نسبت كه«به معناي --1
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  .بكار مي رود) proportion(براي ربط دادن جملات تناسبي-2

  .مي باشند،جملات تناسبي نامند» more-less-er«جملاتي كه داراي  -3

  .قرار بگيردجمله  2اين كلمه ربطي هم مي تواند در اول جمله و هم در وسط -4

We began to get more tired as we walked more.  

  .هرچه بيشتر راه رفتيم بيشتر خسته شديم

  :كاربرد چهارم

  .اسم بكار مي رود comparsion (2(براي بيان برابري   as…..asعبارت -1

  .به معناي مانند مي باشد -2

  حالتدر داخل اين عبارت هم صفت ساده بكار مي رود هم قيد  -3

Amir isn't as old as he looks. 

  .امير به پيري آنچه كه بنظر مي رسد نيست

  : asبرخي از تركيبات و اصطلاحات :6نكته 

As you know: همانطور كه ميدانيد   

As I mentioned: همانطور كه ذكر كردم   

As you wish: هر جور كه دوست داريد   

As you like: هر جور كه مايليد   

4- When 

  :كاربرد اول

  به معناي وقتيكه و هنگاميكه مي باشد -1
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عمل پي در پي،  2(.با فاصله كمي از هم انجام بگيرند استفاده مي شودكه عمل متوالي و پشت سر هم  2براي ربط دادن  -2

  )يكي بعد از ديگري

  .جمله مي تواند قرار بگيرد 2اين كلمه ربطي هم در اول جمله و هم در وسط  -2

When I entered to the restaurant, I ordered the food 

  )عمل متوالي پشت سر هم 2.(وقتي كه وارد رستوران شدم،غذا سفارش دادم

  :كاربرد دوم

  .استفاده كنيم  whenعمل همزمان را نشان دهيم با استفاده از فرمول زير مي توان از  2هرگاه بخواهيم 

When+زمان گذشته ساده+فاعل+ فاعل+گذشته استمراريزمان   

فاعل+زمان گذشته استمراري +when+ فاعل   زمان گذشته ساده+

فعل همزمان اما  2را قبل از جمله زمان گذشته استمراري مي آورديم براي بيان   asرا بخاطر بياوريد در آنجا  5نكته : 7نكته 

  .را قبل از زمان گذشته ساده مي آوريم  whenدر اينجا 

When I had an accident, I was crossing the street.  

I was crossing the street, when I had an accident. 

 

  .)براي يادگيري اين قاعده اين جمله را حفظ كنيد(.وقتي كه تصادف كردم ،داشتم از خيابان عبور مي كردم

As I was crossing the street, I had an accident. 

  .داشتم از خيابان رد مي شدم ،تصادف كردمبه محض اينكه 

  .جمله به هم ربط دهيم؛ پي برديم 2فعل همزمان را مي خواهيم در  2وقتي كه   as و   whenمثال به كاربرد  2پس با اين 

  :كاربرد سوم

  به معناي هنگاميكه-1

  براي بيان يك دوره زماني-2
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I went to the north of Iran, when I was a child. 

  .وقتي كه يك بچه بودم به شمال ايران رفتم

  : كاربرد چهارم

  :به معناي هنگاميكه مي باشد و مطابق الگوي زير

When+فاعل+زمان گذشته ساده+فاعل+had +(already/just) +قسمت سوم فعل 

 زمان گذشته ساده+فاعل+When +قسمت سوم فعل +had +(already/just )+ فاعل

When+فاعل+ سادهزمان گذشته  + )مفعول(نايب فاعل +had+ been+ p.p (قسمت سوم فعل) 

)مفعول(نايب فاعل +had+ been+ p.p + When+زمان گذشته ساده+فاعل 

-مي توانند در جمله حضور داشته باشند و مي  justو  already .جمله اول و دوم معلوم و سوم و چهارم مجهول مي باشند

  .توانند حضور نداشته باشند

  جمله فارسي را كه در زير مي آورم حفظ كنيد و هميشه طبق آن رفتار كنيد2اين  ها اين فرمولبجاي حفظ -

  )ماضي بعيد(رسيدم زمان گذشته ، خورده بودند زمان گذشته كامل   )معلوم (.وقتي به خانه رسيدم،آنها غذا را خورده بودند

  )مجهول(.وقتي به خانه رسيدم غذا خورده شده بود

  :مثال

When we got to the home, they had just eaten the meal. 

They had just eaten the meal, when we got to the home. 

When we got to the home, the meal had been eaten. 

The meal had been eaten, when we got to the home. 
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كاربرد فعل دوم بعد از فعل اول:درس دوم  

.حالت زير امكان خواهد داشت 3كه بخواهيم بعد از فعلي ،فعل ديگري را بكار ببريم به  ميانگليسي هنگادر زبان   

    to   به صورت مصدر با -1

   toبه صورت مصدر بي  -2

    )gerundاسم مصدر يا (فرم   ingبه صورت -3

  .مي آيد  toدر هر زماني كه در جمله بكار رفته باشند فعل دوم به صورت مصدر بي   make , letفعل  2بعد از -1

2-make به معناي وادار كردن نه ساختن 

Let's …… the teacher collect the exam paper.  ( 70سراسري تجربي  )       

  1-help   2-helping    3- to help    4- we help 

  بيا در جمع كردن اوراق امتحاني به معلم كمك كنيم 

  .مي باشد 1گزينه صحيح 

  مي آيد  toدر حالت مجهول ،فعل دوم پس از آن به صورت مصدر با   makeفعل -3

4- let   چه معلوم و چه مجهول ،فعل دوم مصدر بيto 

We were made to wait for 2 hours. 

  .ساعت منظر بمانيم 2به مدت  ميمجبور شد

You will be let use the car. 

  شما اجازه خواهيد داشت از ماشين استفاده كنيد

    toبيايد هم با   toفعل دوم هم مي تواند به صورت بي   helpبعد از فعل -5

Can you help me to move this table? 

Can you help me move this table? 

  .به من كمك كنيد اين ميز را تكان دهمآيا مي توانيد 
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فرم   ingفعل دوم به صورت  )جز نبودچاره اي ( couldn't helpو )چاره اي نيست جز (  can't help بعد از عبارت   -6
  .بكار مي رود

When I heard the joke, I couldn't help …….. .   ( 72سراسری انسانی  ) 

    1‐laugh    2‐ laughed     3‐ laughing     4‐ to laugh 

  .وقتي لطيفه را شنيدم چاره اي جز خنديدن نداشتم

  .صحيح است 3گزينه 

  

  . مي آيد  gerundبعد از تمامي حروف اضافه  معمولا فعل دوم به صورت  -7

  .براي بيان حالت، روش يا وسيله انجام عملي استفاده مي شود» by + gerund«از تركيب -8

You can find out somebody's phone number…….. in the directory.   )87سراسري تجربي (  

1‐to look    2‐ in looking     3‐ by looking      4‐ from looking 

  .شما مي توانيد شماره هر كسي را با جستجو در دفترچه تلفن پيدا كنيد

  .صحيح است 3گزينه 
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   وصفي جمله واره relative clauseدرس سوم    

  .جمله را با هم تركيب نماييم و آنرا تبديل به يك جمله كنيم 2زماني از ضير موصولي استفاده مي كنيم كه بخواهيم 

A girl was injured in the accident. She is now in hospital. 

  .او الان در بيمارستان است. يك دختر در تصادف مجروح شد

A girl who was injured in the accident is now in hospital. 

  .دختري كه در  تصادف مجروح شد الان در بيمارستان است

  

  .به جمله واره وصفي ، جمله واره موصولي نيز مي گويند

  :دسته تقسيم مي شوند 2صولي به ضماير مو

  ضماير موصولي فاعلي

 فعل+who+مرجع انسان

 فعل+which+مرجع غير انسان

  ضماير موصولي مفعولي

 فاعل+whom+مرجع انسان

 فاعل+which+مرجع غير انسان

A building was destroyed in the fire. It has now been rebuilt. 

  .اين مجددا ساخته شده است.يك ساختمان در آتش سوزي ويران شد

A building which was destroyed in the fire has now been rebuilt. 

  .ساختماني كه در آتش ويران شد،مجددا ساخته شده  است

The book is excellent. I bought it 

The book which I bought is excellent. 

  .كتابي كه من خريدم عاليه
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  .به جاي اين ضماير استفاده كرد  thatدر تمامي مثال هاي بالا مي توان از -

ضمير موصولي مفعولي را مي توانيم از جمله بدون هيچ قيد و شرطي حذف نمايييم بدون اينكه تغييري در ديگر جملات -
  .ايجاد نمايد

The boy whom you see is my brother. 

The boy you see is my brother. 

  .پسري كه شما ديديد برادر من است

  چگونه ضمير موصولي فاعلي را حذف نماييم؟

  .را حذف نماييم to be وجود داشته باشد  بايد ضمير موصولي و فعل    to beاگر پس از ضمير موصولي فاعلي فعل -1

Amir is the man who is responsible for the error. 

Amir is the man responsible for the error. 

  .امير مردي است كه مسئول خطا است

نباشد در اين صورت پس از حذف ضمير موصولي چنانچه فعل معلوم  to beفاعلي فعل اصلي اگر پس از ضمير موصولي -2
  .فرم مي آيد ingبه صورت ) جملي وصفي معلوم باشد(باشد

The children who go to that school receive a good education. 

The children going to that school receive a good education. 

  .هايي كه به آن مدرسه مي روند از تحصيلات خوبي برخوردار مي شوندبچه 

  

  

  

 

  

the man who is sitting there is my father. 

The man sitting there is my father.                              مردي كه آنجا دارد مي نشيند پدر من است 

 

(wh)+   فعل معلوم                ing +فعل 
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را   to beفرم كنيم چرا كه خودش استمراري است و فقط ضمير موصولي وفعل   ingدر اين مثال نيازي نيست كه فعل را 
  .حذف مي نماييم

. 

  

نباشد در اين صورت پس از حذف ضمير موصولي چنانچه فعل مجهول  to beاگر پس از ضمير موصولي فاعلي فعل اصلي  -3
 .مي آيد)  p.p/قسمت سوم فعل (به صورت صفت مفعولي) جملي وصفي مجهول باشد(باشد

the man who was fined is my father. 

the man fined is my father.     .مردي كه جريمه شد پدر من است  

نيز حذف مي شود و فقط قسمت سوم فعل   to beكنيم سپس همانطور كه در بالا گفتيم ابتدا صمير موصولي را حذف مي 
  .باقي مي ماند

  

      

  

  

  

  

  

  

The chair which was broken is now mended. 

The chair broken is now mended.   

  .تعمير مي شود صندلي اي كه شكسته شد حالا

  )جملات وصفي معلوم.(استفاده مي كنيم notبراي منفي كردن صفت فاعلي از :8نكته 

All the guest who don’t leave the hotel…….. 

All the guest not leaving the hotel…….. 

  )جملات وصفي مجهول. (استفاده مي كنيم  notبراي منفي نمودن صفت معولي نيز از :9نكته 

 

(wh)+ قسمت سوم فعل               فعل مجهول (p.p) 
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Any customer who isn't satisfied with the service………   

Any customer not satisfied with the service……… 

  .گيردقرار مي )who(،ضمير موصولي فاعلي)whom(در بعضي مواقع و در محاوره به جاي ضمير موصولي مفعولي: 10نكته 

Mr. Green, who I had com especially to see, said he was too busy to speak to me. 
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  تشديد كننده ها: 4درس 

  .را به خاطر بسپاريد و منطبق بر آن ها به تست ها جواب بدهيد يفارس ثالم 5براي يادگيري اين درس بجاي حفظ فرمول ها 

  .ما ديروز براي پياده روي بيرون رفتيم كهخوب  خيليهوا ديروز  : soمثال براي -1

بعد از آن ) بالاخص قيد حالتالبته قيد  نيز مي تواند قرار بگيرد(يك صفت آمده )خيلي( soاز اين جمله مي فهميم كه بعد از 
اعل ف شروع مي شود كه  thatبه اين معني كه يك جمله با  )يك جمله بعد از كه()that clause(ي آمده   thatجمله واره 

  .و فعل و ديگر اجزاي جمله را دارد

  .پس فرمول را بدست مي آوريم

………..so+ قيد/صفت  +(that+جمله كامل) 

يعني اينكه بدون اين جمله . جمله كامل  را در پرانتز گذاشتم اين است كه مي تواند اين جمله اصلا نباشد+thatعلت اينكه  
  .نيز استفاده نمود   soهم مي توان از تشديد كننده 

The weather was so nice yesterday. 

  

The weather was so nice yesterday that we went out for a walk. 

  .بايي داشت كه مرا محسور خودش كردآن آهو آنچنان چشمهاي زي: suchمثال براي  -2

بعد  .)مي تواند اسم و يا گروه اسمي نيز باشد(ت آمده يك تركيب اسم و صف)آنچنان( suchاز اين جمله مي فهميم كه بعد از 
شروع مي شود كه فاعل و فعل و ديگر   thatبه اين معني كه يك جمله با ) that clause(ي آمده   thatاز آن جمله واره 

  .اجزاي جمله را دارد

بينيم  مي» . مرا محسور خودش كرداشت كه دآن آهو آنچنان چشمهايي « حال اگر جمله را  بدون صفت بياريم معنا ميدهد
  .يك اسم يا يك گروه اسمي بكار ببريم suchپس مي توان پس از . هددكه معنا مي

باز هم معنا مي دهد  ».آن آهو آنچنان چشمي داشت كه مرا محسور خودش كرد «حال اگر جمله را به اين صورت  بياوريم
  .بكار مي بريم  anيا   aاگر قابل شمارش باشد پس مي توان يك اسم مفرد  نيز بكار برد كه در واقع 

  .پس فرمل به شكل زير در مي آيد

such+(a/an)+(صفت)+اسم يا گروه اسمي +(that+جمله كامل). 

  .داخل پرانتز يعني اينكه بدون اين ها هم جمله كامل خواهد بود
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  .ه آنها اسم مي آيددر اين صورت در ادام  such a lot of برابر  so manyو  so much:11نكته

 so far = such a long wayو     so long = such a long time:12نكته 

Why do you so much sugar in your tea? 

Why do you such a lot of sugar in your tea? 

I haven't seen you for so long. 

I haven't seen you for such a long time. 

I didn't know you lived so far from the city. 

I didn't know you lived such a long way from the city. 

فت  با حرف صدادار نياز نيست و اگر ص) a/an(اگر اسم غير قابل شمارش باشد  suchدر موضوع تشديد كننده :13نكته 
  :بل شمارشبرخي اسم هاي غير قا .بكار مي رود  anباشد حرف تعريف 

furniture: مبلمان/attention:توجه / information:اطلاعات / weather: آب و هوا/traffic: 
 /رفتار :behavior /غذا :food/كار:work/ گندم:wheat/ چوب:wood/تكليف :homework/ اخبار:news/ترافيك
milk‐coffee/ room:  جا-فضا  / noise: سرو صدا 

3-too  

  .زير را حفظ كنيدبراي يادگيري جملات 

  آن جعبه خيلي سنگين است

  .آن جعبه خيلي سنگين است كه نمي توانم تكانش بدهم

  .آن جعبه براي من خيلي سنگين است كه نمي توانم تكانش بدهم

  .جمله صحيح و كامل هستند پس فرمول به شكل زير در مي آيد 3هر 

……too+ صفت/قيد +(for+مفعول)+ to مصدر با  

That box is too heavy for me to lift. 

That box is too heavy to lift. 
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That box is too heavy . 

در جملات منفي   too-1از مثال هاي بالا مي فهميم كه جمله مثبت است اما در ترجمه معناي منفي مي دهد پس :13نكته 
  .نياز است  toنيز مصدر با -3و . سم ممنوع استصفت يا قيد بكار مي بريم و گروه اسمي و يا ا tooبعد از -2. بكار نمي رود

  .را بخاطر بسپاريد  tooاگر حفظ جملات بالا براي شما سخت است فقط جمله زير را حفظ كنيدو قاعده :14نكته 

My grand father is too old to walk. 

  )جمله مثبت اما  معناي منفي .(پدر بزرگم آنقدر پير است كه نمي تواند راه برود

استفاده نماييم كه در اين صورت بعد از اين    few, little, many, muchمي توانيم از كلمات  tooو  soبعد از : 15نكته 
  too much moneyمثل . كلمات بايد اسم بيايد

4- enough  

  .اين مساله به اندازه كافي براي من آسان نيست تا حلش كنم: 1مثال 

This problem isn't easy enough  for me to solve. 

  tooقرار مي گيرد بر خلاف   enoughصفت يا قيد قبل از  -1ه مي فهميماگر اين جمله را حفظ كنيم از آن چ

  .مي آيد  toمصدر با   enoughبعد از  -2

3- enough   برخلافtoo در جمله منفي نيز مي آيد.  

  .من پول به اندازه كافي دارم تا معلم بگيرم:2مثال 

I have enough money to take a teacher. 

مي   toمصدر با   enoughبعد از  - 2. مي آيداسم    enoughبعد از -1اگر اين جمله را حفظ كنيم از آن چه مي فهميم
  .آيد

    toمصدر با   tooو   enoughي داشتيم و در  thatجمله واره   suchو   soجمع بندي در : 16نكته 

اسم   enoughصفت و بعد از  enoughاسم و صفت يا گروه اسمي و قبل از  suchقيد و بعد از /صفت tooو   soبعد از 
  .قرار مي گيرد

 that clauseنه . صفت  قرار مي گيرد و نتيجه گيريي ديگر نمي آيد/نيز تشديد كننده است و پس از آن قيد very: 17نكته 

  .قرار مي گيرديعني فقط پس از آن نقطه    toدارد ونه مصدر با 
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  كلمات ربط مغايرت: 7و 5درس 

  :تقسيم مي شوند دسته 2كلمات ربط قيدي مغايرت به 

  با اين كه - در صورتيكه-در حاليكه   while, whereas: مغايرت مستقيم و مشهود   -1

  )تضاد منطقي.(ندبي ضررهستند ،برخي ديگر  خطرناكبرخي مار ها  با اين كه: مثال

  )مثل خطرناك ،بي ضرر(جمله گشت 2كلمه متضاد در  2اين جمله مي فهميم كه در تست ها بايد به دنبال از :  18نكته

  اينكه علي رغم  –هرچند  -گر چه –اگر چه    although, though, even though:مغايرت غير منتظره  -2

  )تضاد دور از انتظار.(خيلي درس خواندم،در امتحان قبول نشدم علي رغم اينكه

مي گذاريم و ترجمه مي   but جمله 2بين در تست براي اينكه بفهميم كه آيا بايد از اين كلمات استفاده كنيم يا خير در  

  .كنيم آگر معني داد از كلمات ربط مغايرت بايد استفاده كنيم

Some snakes are dangerous …….other are harmless. 

1‐ as    2‐when    3‐ since   4‐ while 

 4جمله معنا مي دهد پس گزينه صحيح . برخي ديگر بي ضررند اما برخي مارها خطرناك هستند:ترجمه مي كنيم   butبا 

خوانديم معناي وقتيكه مي دهد كه در اينجا طراح به دنبال معناي مغايرت  1همانطور كه در درس   whileالبته . .مي باشد

  .مي باشد

……. I was crossing the street, I had an accident 

I was crossing the street but I had an accident  

مي بينيم كه معنا نمي دهد پس در ) . اما من تصادف كردم(من داشتم از خيابان عبور مي كردم اما من يك تصادف داشتم 

رجوع به .(قتيكه استفاده كردبه معناي و  as , while اينجا  حروف مغايرت نبايد بكار بريم و بايد از حروف ربطي همچون 

  )1درس 
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حال سوالي كه مطرح مي شود اين است كه اگر معناي مغايرت را از تست استنباط كرديم و در گزينه ها هم حرف ربط تضاد 

  .يممثال بالا پي به مغايرت مستقيم و غير منتظره ببر 2مستقيم و غير منتظره بود چه بايد بكنيم كه در اين جا بايد با توجه به 

براي بيان مغايرت بكار مي روند اما بعد از آنها  يك اسم )با وجود اينكه -علي رغم اينكه( despite, in spite of: 19نكته

چرا كه حرف ربط مغايرت همانند ديگر حروف ربط  ارتباط . و جمله نمي آيد )فرم  ing(،گروه اسمي يا اسم مصدر مي آيد

  .جمله است 2دهنده 

in spite of the rain, we enjoyed our holiday. 

  .علي رغم وجود باران، ما از تعطيلاتمان لذت برديم

  .بكار ببريم مي بايست تبديل به يك جمله مي شد   although, though, even thoughاگر مي خواستيم با 

Although it rained a lot, we enjoyed our holiday. 

 

  .را اضاف نماييم  the fact that بخواهيم جمله بكار بريم مي بايست به آنها عبارت  despite, in spite ofاگر بعد از 

In spite of the fact that it rained a lot, we enjoyed our holiday. 

يعني در انتهاي جمله نقطه است و بعد جمله دوم (جمله مستقل بكار بريم 2هر گاه براي بيان تضاد غير منتظره : 20نكته 

  .استفاده مي كنيم  thoughدر ابتدا يا انتهاي جمله از )شودروع ميش

I didn't buy that apartment. …….i  liked it very much. 

1‐ when   2‐ though    3‐ so that    4. although 

  .صحيح است 2گزينه 

كه با يك علامت گذاري خاص و غالبا با   جزو حروف ربط مغايرت است   »با وجود اينكه –هرچند «  however:21نكته 

   ..…,however                        اگر در اول جمله قرار بگيرد . بكار ميرود) ,(كاما

 :يا  در حالات زير باشد

,………,        ,however, 
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. ………,        . however, 

; ……… ,       ; however, 

I wanted to go to the library ; ……… , I had to stay with my little brother 

1‐ as a result 

2‐ however    .اين جواب صحيح است  

3‐ although 

4‐therefore 

  .مي باشد 2معناي تضاد و آن هم غير منتظره استنباط مي شود اما با توجه به فرمت گفته شده جواب صحيح گزينه 
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  كلمات ربط بيان هدف: 6درس 

  :كلماتي كه براي اين منظور بكار مي روند عبارتند از مجموعه 

so that                  in order that 

to                            so as to                     in order to 

  تا اين كه -براي اينكه  -تا  -به منظورِ  -به اين منظور كه: به معني 

  .ميكنم تا راحت تر اين درس را ياد بگيريدمثال را مطرح  2براي يادگيري 

  صحبت كنممن اين كتاب را ميخوانم تا انگليسي -1

I read this book to speak English. 

I read this book so as to speak English. 

I read this book in order to speak English. 

  .رفتار ميكند  toيك فعل ساده مي آيد  ودركل مثل مصدر با   toاز اين مثال مي فهميم كه بعد از 

 فعل ساده +  to/in order to/ so as to+جمله

:منفي جمله  + not to/in order not  to/ so as not to  + فعل ساده 

  .م انگليسي صحبت كنمنبتوااينكه  من اين كتاب را مي خوانم تا-2

I read this book so that I can speak  English. 

I read this book in order that I can speak  English. 

  :اگر جمله به صورت گذشته بيايد

He comes here so that (in order that) he can learn English 

He came here so that (in order that) he could learn English 

و بعد از افعال مدال يك . بايد يك جمله بياوريم كه فعل اصلي آن افعال مدال است   thatاز اين مثال ها مي فهميم كه بعد از 
  .مي آيد  toمصدر بي 

will/can/may/might/ would/ could+ to+فاعل +so that / in order that +جمله       مصدر بي

  .نيز مطابق الگوهاي زير براي بيان هدف استفاده مي گردد because و    for از حروف اضافه :22نكته 

 (اسم)عبارت اسمي +for+جمله



گيلناانتشارات  2014 
 

ر  و ك ن ك ه  س س و ت م س ا ن  ا س 6آ 6 4 9 8 7 2 4 -0 2 1    ٢٢ صفحه

 جمله+because +جمله

she went out for a walk./I invited john for coffee/ he went to the restaurant for some food 

he went to the restaurant because he wanted to eat some food. 

  .را مي توان داشت  want استفاده مي كنيم انتظار حضور فعل   becauseدر چنين جملاتي كه از 

  : فرمول زير را بخاطر بسپاريد:23نكته 

for+بيان گر هدفي كلي است=اسم مصدر 

this knife is only  for cutting bread. 

بريدن نان نيست بلكه كاريرد هاي ديگري نيز دارد و چون بيانگر  وسيله اي براي قو صرفاًاز اين جمله مي توان فهميد كه چا
  .استفاده مي كنيم  forهدفي كلي است از 
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  افعال مدال: 8درس 

  :كه عبارتند از.اين افعال مفاهيمي مثل اجبار، احتمال و يا توانايي را مطرح مي نمايند

ought to‐could‐ should‐may –might‐must 

  .كاربرد صحيح اين افعال مستلزم فهم صحيح مفهوم گجمله و كاربرد گرامري آنها مي باشد

1‐ should‐ought to:  به معني بايد و بيانگر پند و اندرز و نصيحت است   

.در فارسي به معني بايستي يا بهتر است ترجمه مي شود  

should‐ought to + to مصدر بدون(infinitive without to)    :بيانگر زمان حال و آينده 

should‐ ought to + have + p.p : براي بيان سهل انگاري و بي توجهي در زمان گذشته 

you should/ought to work so hard.      شما بايستي سخت كار بكني 

you  should/ought to have worked so hard. كردي     شما بايستي سخت كار مي   

2‐could: 

  .بيانگر فرصت ،شانس و توانايي انجام كار در گذشته است و در فارسي تحت عن عنوان مي توانستي معني مي شود

  .ساختار آن به لحاظ گرامري به صورت زير است

Could+have+p.p 

You could have studied more. 

  .شما مي توانستيد بيشتر درس بخوانيد

برداشت مي شود يعني ن فهميد كه  از جملات مفهوم مخالف برداشت امي تو  should , couldبا توجه به مثال هاي مورد 
مثبت بكار رفته باشد از جمله مفهوم منفي برداشت مي شود وچنانچه فعل ناقص منفي باشد از آن مفهوم )ناقص(اگر فعل مدال

  .مثبت برداشت مي شود

براي برداشت استنباط مي شود مي توان   couldو   should نكه مفهوم مخالف  در جملات  دارايبا توجه به اي:24نكته
  :جمله استفاده نمود 2از اين  مفهوم مخالف

  ) shouldn't have+p.p /couldn’t have+p.p/در جملات منفي(اين كار را كردي  چرا/اما

  )should have+p.p /could have+p.p/در جملات مثبت(اين كار را نكردي  چرا/اما

  .صحيح مي باشند  couldو   shouldاگر معني داد مفهوم مخالف برداشت مي شود در غير اينصورت گزينه هايي غير از  
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I was in my office all day. you…………… why didn't you. 

1‐ might have come      2‐could have come    3‐ would have come   4. shouldn't have come 

  .را بدون هيچ قيد و شرطي حذف مي كنيم 3ابتدا گزينه 

بود آن گزينه را حذف مي كنيم چراكه در اين درس ما   would have+p.pاگر در تستهاي افعال مدال گزينه : 25نكته 

  .سر و كار داريم    should‐ought to‐could‐ may‐ might‐mustبا

نبايد / ميتوانستي بيايي/ ممكن بود بيايي (نيامدي چرا.....................تمام روز در دفترم بودم شما من : ترجمه مي كنيم سپس
  )آمديمي

  .است 2با توجه به ترجمه تنها گزينه صحيح 

را حذف مي كنيم چرا كه چ 24را با توجه به نكته  4را حذف كنيم گزينه  4و  1اما  از دقت در تست نيز مي توانستيم گزينه

منفي است و حذف  4نيامدي براي برداشت مفهوم مخالف در تست وجود دارد اما براي جملات مثبت بكار مي رود پس گزينه 

 couldو   shouldنيز غلط است چرا كه مفهوم مخالف براي  1گزينه . اگر چرا آمدي مي بود  جواب صحيح بود . مي گردد

  .است

A:The police stopped the taxi driver.B: He…… while the traffic light was red. 

1‐should have stopped  2‐must have stopped   3‐ could have stopped  4‐may have stopped 

                 /بايد توقف مي كرد.(مادامي كه چراغ راهنمايي رانندگي قرمز بود...........او.پليس راننده تاكسي را متوقف كرد

  )ممكن بود توقف كند/ مي تواست توقف كند / كه بايد توقف مي كرد) نتيجه مي گيريم(

از تست با توجه به توقف راننده تاكسي مفهوم مخاف برداشت مي شود و راننده تاكسي نبايد كاري را مي كرده كه كرده پس 

نا اگر جمله اما اين كار رانكرد را با توجه به و يا امكان توقف نيستيم ضم و علت توقف و چون چرايي قضيه  دنبال نتيجه گيري

نيز صحيح نيست چرا كه علي رغم  3گزينه . مثبت بودن جمله  دوم بكار بريم  مي بينيم معناي مخالف برداشت مي شود

  .اينكه تست مفهوم مخالف مي دهد اما دنبال توانايي انجام كار نيستيم پس غلط است

3‐may‐ might:  )عدم اطمينان(ك و ترديد بيانگر احتمال و ش  

may‐might+ to مصدر بدون(infinitive without to) : بيانگر زمان حال و آينده 

may‐maight+have+p.p: بيانگر احتمال و ترديد در گذشته 
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A:I can't find my bag anywhere.B:you might have left in the shop. 

  .است شما آن را در مغازه جا گذاشته باشيد ممكن.من كيفم را نمي توانم هيچ جا پيدا كنم

 

  .است  may/might چنانچه در تستي  اين عبارات بكار روند گزينه صحيح: 26نكته

I don’t know, I'm not sure, wonder, do you know 

  .چرا كه اين عبارات بيانگر ترديد و احتمال هستند

A:I wonder why the physics teacher didn't come to the meeting. B:He might not have known 
about  it. 

  .)شايد از جلسه خبر نداشت.(ممكن است او درباره آن خبر نداشته باشد. من نمي دانم چرا معلم فيزيك به جلسه نيامد

 

4‐ must=نتيجه گيري منطقي 

must‐ can't(براي بيان منفي)+ to مصدر بدون(infinitive without to)    : انگر زمان حال و آينده بي  

must+have+p.p:براي بيان نتيجه گيري منطقي در زمان گذشته 

  mustگزينه  2زماني كه در تستها با هر : در جملاتي بكار ميروند كه مفهوم مخالف ندارند) might , must( 4و  3حالات 
تست كلمات يا جملات را زماني انتخاب مي كنيم كه در آن  must؛ )تست بدون مفهوم مخالف(مواجه مي شويم  mayو 

  .اطمينان بخش استفاده شده باشد

Fatima caught a bad cold last night, she …………in the rain for a long time. 

1‐must stay           2‐should stay          3‐would have stayed          4‐must have stayed 

  )صحيح است 4گزينه .(ديشب سرماي سختي خورد، بايد مدت طولاني زير باران مانده باشدفاطمه 

  .تست بالا يا هر تصوير ديگري را كه در ذهن داريد بخاطر بسپاريد ، لطفا جهت بخاطر سپردن اين گرامر

  )عقلايياستنتاجي .(بر اساس يك نتيجه گيري منطقي در گذشته مي بايست به سرما خوردگي فاطمه پي برد

A: I have lost my book.B: I am sure, you………….have left in at home. 

1‐may           2‐could           3‐should               4‐must 

  .است  4يك جمله اطمينان بخش است پس پاسخ گزينه     I am sure :27نكته 

  .صحيح مي بود 1گزينه  ؛بود   I am not sureاگر 
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her parents……….her decision to go to university,of course I am not sure.(كلمات عدم اطمينان) 

1‐should have influenced 

2‐could have influenced 

3‐might have influenced 

4‐must have influenced 

  3به راحتي گزينه 


